
در جریان بررسی بودجه؛
 حداقل حقوق بازنشستگان 

۵ میلیون تومان شد
مجلس شورای اسلامی حداقل حقوق بازنشستگان 

برای سال آینده را ۵ میلیون تومان در نظر گرفت.
به گزارش مهر، نمایندگان در جلسه علنی عصر دیروز )دوشنبه 
۱۶ اســفند ماه( مجلس شورای اســامی و در جریان بررسی 
 بخش هزینه ای لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ کل کشــور، جزء
 ۲ بند الف تبصره ۱۲ را تصویب کردند.بر اســاس این مصوبه، 
حقوق بازنشســتگان، وظیفه بگیران و مشترکان صندوق های 
بازنشستگی کشوری و لشکری و سایر صندوق های بازنشستگی 
وابسته به دســتگاههای اجرایی، ده درصدافزایش می یابد به 
نحوی که پس از اعمال این افزایش، حکم حقوق بازنشستگان، 
وظیفه بگیران و مشــترکان صندوق های بازنشستگی مذکور، 
متناســب با ســنوات خدمت قابل قبول، نباید از پنجاه میلیون 

)۵۰,۰۰۰,۰۰۰(ریال کمتر باشد.

انحلال سازمان نظام مهندسی 
فعلا منتفی شد

سرپرست سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور 
از منتفی شدن انحلال شورای مرکزی این سازمان 

خبر داد.
حمزه شکیب در گفت وگو با مهر درباره تصمیم اخیر وزیر راه 
و شهرسازی برای تعلیق هشتمین دوره شورای مرکزی سازمان 
نظام مهندسی ساختمان اظهار کرد: تصمیم اخیر رستم قاسمی 
وزیر راه و شهرســازی برای انحال این سازمان منتفی شده و 
شــورای مرکزی موجود فعاً به کار خــود ادامه خواهد داد.وی 
افزود: تا کنون ۷ دوره از فعالیت شوراهای مرکزی نظام مهندسی 
ساختمان کشور می گذرد ولی در دوره هشتم فراز و نشیب های 
زیادی تجربه کردیم. باید تاش کنیم تا در دوره نهم، شــورای 
مرکزی تعامل گرا و کارآمدتری داشته باشیم.سرپرست سازمان 
نظام مهندسی ساختمان کشور ادامه داد: در حال حاضر انتخابات 
نهمین دوره هیئت مدیره نظام مهندسی های استان ها برگزار شده 
و اکثر اعضای هیئت مدیره استان ها، جدیدالورود هستند و سابق 
قبلی در هیئت مدیره نظام مهندسی ساختمان استان ها ندارند که 
سبب شده تا شناخت کمتری نسبت به همدیگر داشته باشند؛ 
بنابراین باید فرصت زمانی داشــته باشیم تا این شناخت بیشتر 
شود.وی خاطرنشان کرد: بر اساس آئین نامه اجرایی قانون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان، عمر دوره هشتم شورای مرکزی 
نظام مهندسی در شهریور ۱۴۰۱ به اتمام می رسد؛ در دوره های 
 قبل هم روال این بود که شوراهای مرکزی بعد از اتمام فعالیت 
۳ ســاله، در ماه های شهریور رأی گیری و تغییر ترکیب دهند.

شکیب ادامه داد: اما بر اساس قانون نظام مهندسی و آئین نامه 
اجرایی آن، وزیر مسکن )راه و شهرسازی( می تواند دستور برگزاری 

شورای مرکزی فوق العاده دهد.
وی تأکید کرد: با این حال فعاً دستور قبلی وزیرراه و شهرسازی 
برای انحال شورای مرکزی هشتم، منتفی شده و قرار است در 
بهار سال آینده یا احتمالاً تا پایان عمر دوره فعلی )شهریور ۱۴۰۱( 
با همین ترکیب فعلی شــورای مرکزی ادامه دهیم.سرپرست 
سازمان نظام مهندسی ساختمان کشور اضافه کرد: تاش داریم تا 
در ایجاد شورای مرکزی دوره نهم هم از توزیع متوازن رشته های 
مهندسی که شامل ۷ رشته اســت، استفاده کنیم و هم توزیع 
متوازن استان ها؛ شورای مرکزی نظام مهندسی از ۲۵ عضو اصلی 

و ۷ عضو علی البدل تشکیل شده است.
به گفته شکیب، برخی اعضای شورای مرکزی هشتم معتقدند 
انحال این شــورا ممکن است آسیب بیشتری نسبت به ادامه 
فعالیت شورای موجود با تمام فراز و نشیب های آن در پی داشته 

باشد.
گفتنی است وزیر راه و شهرسازی می تواند بر اساس ماده ۱۰۳ 
آئین نامه اجرایی قانون نظام مهندسی نشست فوق العاده هیئت 

عمومی شورای مرکزی را برگزار کند.

 امروز- لیلا زمانی
این روزها دستور هشت ماده ای رییس جمهور به وزیر 
صنعت، معدن و تجارت برای »بهبود وضعیت صنعت 
خودروسازی کشــور« به طور رسمی ابلاغ شده است. 
پیش از این، در اواســط بهمن ماه رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در دیدار با جمعی از تولیدکنندگان، فعالان 
اقتصادی و مســئولان اقتصادی و صنعتی،  از وضعیت 
کیفیت برخی محصولات داخلی از جمله خودرو گلایه 
کرده و اعلام کردند که با وجود حمایت های بســیار از 
صنعت خودرو کشور، کیفیت خودروها قابل قبول نیست 

و مردم ناراضی اند؛ حق نیز با مردم است.
سید ابراهیم رئیســی چهارشنبه گذشته در بازدید سرزده از شرکت 
خودروسازی ایران خودرو، دستور هشــت ماده ای صادر کرد.رییس  
جمهور در این دســتور در حوزه تولید خواســتار افزایش دست کم 
۵۰ درصدی تولید خودرو در ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ شد 
و دســتور داد سازوکارهای لازم به منظور تولید و عرضه حداقل یک 
»خودروی اقتصادی« با ساختار به روز، فراهم شود.رئیسی همچنین 
تاکید کرد: در سال ۱۴۰۱ حداقل تولید سه خودروی قدیمی متوقف و 

سه خودرو جدید با کیفیت مطلوب، تولید و عرضه شوند.
رییس  جمهور در تولید خودروهای جدید و پیشــرفته، دســتور داد 
خودروهای برقی، متصل و خودران گســترش یابد و سرمایه گذاری 
و بسترســازی برای ورود دانش و فناوری موجود در صنایع دفاعی و 
فضایی و ظرفیت شرکت های دانش بنیان برای ایجاد تحول در صنعت 
خودروسازی »در مقیاس اقتصادی« فراهم شود.رئیسی در این دستور 
ادامه داد: نسبت به تامین قطعات مورد نیاز و ترخیص و عرضه فوری 
خودروهای دپوشده در انبارهای شــرکت های خودروساز به بازار، تا 

نصاب استاندارد، حداکثر ظرف دو ماه آینده اقدام شود.
وی  به منظور افزایش رقابت پذیری و رفع شائبه انحصار، متناسب 
سازی قیمت خودرو و جبران کمبود تولید به میزان مورد نیاز بازار، دستور 
داد تا موانع قانونی و اجرایی واردات خودرو در سال ۱۴۰۱، حداکثر ظرف 
سه ماه آینده رفع شود و با افزایش صادرات خودرو و قطعات، نسبت 
صادرات به واردات در صنعت خودرو افزایش یابد. اما آیا این خواستها 

تحقق خواهد یافت؟
دولت از خودروسازی خارج می شود

»الهویردی دهقانی« عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسامی در همایش زنجیره خودروسازی در افق ۱۴۰۴ افزود: معتقدیم 
دولت در صنعت خودروسازی باید نقش راهور و سیاست گذار را داشته 
باشد و تسهیات لازم را در اختیار خودروسازان و قطعه سازان قرار دهد.

 وی بیان داشــت: بهبود فضای سیاسی بین المللی و امضا شدن 
برجام فرصتی برای یافتن شرکای جهانی و ارتقای فعالیت ها در صنایع 

خودروسازی و قطعه سازی است.
 دهقانی با یادآوری عقب ماندگی ها در این دو صنعت راهبردی تاکید 
کرد: باید حاکمیت، بخش خصوصی، مجلس و مصرف کنندگان دست 

به دست هم بدهند تا مشکات این صنایع کاهش یابد.
 وی عنوان داشت: موضوع کیفیت خودرو به طور مستقیم با جان مردم 
و امنیت خانواده ها در ارتباط بوده و بسیار مهم است که در این زمینه 

باید کارهای زیادی به انجام برسد. وی همچنین به سهم ۲۵ درصدی 
حمل و نقل در بودجه خانوارها اشاره کرد و ادامه داد: بر این اساس بسیار 

مهم است که محصولات تولیدی ما کیفی باشند .
این عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با اشــاره به قیمت 
محصولات خودروسازان گفت: مردم هزینه خرید یک خودروی ایرانی 
را با سایر خودروها در بازارهای جهانی و دیگر کشورها مقایسه می کنند 

و از این موضوع گله مند هستند.
خودروهای تولیدی ما خارج از استاندارد است

»معصومه پاشــایی بهرام« دیگر عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس نیز گفته است: امروز باید روی کیفیت تولیدات خودروسازان کار 

کنیم و برخی حرف ها در این زمینه بهانه ای بیش نیست.
 این عضو شورای عالی استاندارد تصریح کرد: خودروهای تولیدی ما 
خارج از استاندارد است و مردم بهانه ها را نمی پذیرند، زیرا شأن مردم ما 

بالاتر از این حرف ها است.
 پاشــایی بهرام با اشاره به اباغ اســتانداردهای ۸۵ گانه خودرویی 
خواستار آن شد که خودروســازان دو تا سه نوع خودرو تولید کند اما 
از اســتانداردهای لازم برخوردار باشد.وی ادامه داد: با احترام به گروه 
خودروسازی سایپا اما باید گفت همه محصولات این گروه نامش پراید 
است و فقط اسم و ظاهرشان عوض شده است.پاشایی بهرام همچنین 
با اشاره به پلتفرم جدید ایران خودرو و تولید خودروی کراس اوور، گفت: 
این خودرورا می توانستیم ۱۰ سال پیش نیز بسازیم، پس ما می توانیم، 

اما برخی تولیدکنندگان ما جلوی تغییرات مقاومت می کردند.
این نماینده مجلس خواستار آن شد که خودروسازان به استانداردهای 

جهانی نزدیک شده و در برابر تغییرات مقاومت نکنند.
وی با اشــاره به ورود مقام معظم رهبری به موضوع خودروسازی و 
گایه های ایشان، تاکید کرد: حال که معظم له در این زمینه دستور 
داده اند باید از راهی که تا کنون از پا گذاشتن به می ترسیدیم وارد شویم.

وی تصریح کرد: وظیفه دولت در این صنعت این است که در جایگاه 
تنظیم گری باشد و دخالت در این صنعت در شان دولت نیست.

 کیفیت را دستوری نمی توان ارتقا داده؛
 اصلاح کیفیت مستلزم برخی عوامل

آرش محبی نژاد- دبیر انجمن صنایع همگن قطعه ســازی- نیز در 
این همایش، اعام کرد: قیمت گذاری دستوری خودرو سبب شده که 
تاکنون ۱۰۰ هزار میلیارد تومان زیان انباشته برای خودروسازان ایجاد 
کرده است؛ این وضعیت در حال حاضر نقدینگی خودروسازان را تباه 
می کند؛ به عبارت دیگر بخشی از ۴۶ هزار میلیارد تومان مطالبات تعیین 
تکلیف نشــده زنجیره تأمین خودروسازان به این دلیل است. از سال 
۱۳٩۰ تاکنون، شاخص بورس ۵٩ برابرشده، مواداولیه میانگین ۲۰ برابر، 
قیمت خودرو درب کارخانه هشــت برابر و قیمت خودرو در بازار آزاد 
میانگین ۱۶ برابر افزایش قیمت داشته است. میتوان مقایسه کرد که 

قیمت خودرو به نسبت سایر نهاده ها چه میزان افزایش داشته است!.
وی افزود: این درحالیست که میزان رانت بازار که ناشی از قیمت گذاری 
دستوری تا امروز ایجاد شده است، معادل ۱۷۵ هزار میلیارد تومان بوده 
است که تنها ۵۵ هزار میلیارد تومان آن در گروه های مختلف خودرویی 
در شش ماهه ابتدایی  سال جاری اتفاق افتاده است. با افزایش قیمت 
خودرو )افزایش قیمت اعمال شده آذر ماه( حاشیه سود ناشی از فروش 

خودروهای ثبت نامی در بازار برای مجموع خودروهای ایران خودرو و 
سایپا قریب به ۳۰ درصد شده است. 

دبیر انجمن صنایع همگن قطعه سازی ضمن اشاره به اینکه دلایل 
این اتفاق ها براساس پنج مشکل عمده شناسایی شده است، گفت: 
بحران نقدینگی، تسهیاتی که شورای پول و اعتبار تمامی قطعه سازان 
را منتظر نگه داشته، مشکل ناشی از سرکوب قیمت  فروش خودرو و 
قطعات، دشواری تامین  مواداولیه و قطعات نیم ساخته مستقیماً هم بر 
قیمت و هم انحصار ویژه در خصوص مواد اولیه موثر اســت و بحث 

کیفیت در حوزه مشکات اساسی مطرح است.
وی تصریح کرد: کیفیت به ویژه در حوزه قطعات را نمی توان دستوری 
ارتقــا داد و کیفیت را اصاح کــرد. موضوع کیفیت معلول عواملی 
همچون دانش فنی، فرآوری، قیمت متناسب با کیفیت، سیستم های 

کیفی، مواد اولیه، نقدینگی و به روزآوری  ماشین آلات و... است.
 ورود دولت در مدیریت و تعیین قیمت ها

 در صنعت مانع پیشرفت صنعت شده است
محمدرضا نجفی منش- رئیس انجمن صنایع همگن قطعه سازان 
خودرو- با بیان اینکه ما از انتقاد هراسی نداریم و انتقادها را به عنوان 
یک شروعی برای بهبود می بینیم اما علت اینکه صنعت ما کند پیش 
می رود، این است که دولت به صنعت ورود کرده و با دخالت در مدیریت 
و قیمت، مانع پیشرفت صنعت شــده است. بزرگترین دنیا را هم در 
شــرایط فعلی ما قرار دهیم، یک ماه هم دوام نخواهند آورد. شرایط 
نامناسب فراهم شده سپس هم انتقاد می کنیم چرا این اتفاق ها می افتد. 
اگر خودروسازی های ما توسط مدیران دهه های گذشته مانده بود، از 
کره هم جلوتر قرار داشتیم؛ چراکه کشور، جوانان، صنعت گران پتانسیل، 

توان و انرژی لازم را دارند. 
وی یادآور شد: زمانی که رنو وارد ایران شد و فعالیت با قطعه سازان 
داخلی را آغاز کرد، مطابق با اســتانداردهای بین المللی ۶۰ قطعه ساز 
داخلــی را انتخاب کرد و آن ها قطعاتــی تولید می کردند که قابلیت 
صادرات داشت؛ لذا قطعه سازان ما توانمند هستند، نیرو دارند و انرژی و 
پتانسیل دارند تنها نیاز است که فضا داشته باشند. قطعه سازان ما در حال 
حاضر در  فضا و شرایطی تولید می کنند و تحویل می دهند اما برای 
دریافت وجه آن دچار مشکل می شوند و دیگر فرصت و انرژی برای 

توسعه، ارتقا و... ندارند. 
این فعال صنعت قطعه سازی کشور تاکید کرد: اما بیانات مقام معظم 
رهبری و هشت دســتور رئیس جمهور به صنعتگران اباغ شده و 

بایســتی در این جهت اقدام کنیم. در مورد این هشت مورد که از ما 
سوال می شود، ما می گوییم همان مورد هشتم )تعیین تکلیف واگذاری 
مدیریت دولتی شرکت های ایران خودرو و سایپا به بخش غیردولتی( 

اجرایی شود، هفت مورد باقی هم همراهش ایجاد خواهد شد.   
وی در پایان تصریح کرد: در رابطه با آزمون تست  کیفیت ها، هنوز 
زیرســاخت های تست در کشور ما کامل نشــده است. هنوز پس از 
۲۰ سال یکی از تست های جاده ای را نتوانسته ایم به سرانجام برسانیم. 
برآورد شده است که حداقل ۱۸۰۰ میلیارد تومان نیاز به سرمایه گذاری 
برای تست ها وجود دارد که بایستی در اختیار قرار گیرد. نمی توان انتظار 
داشت که کیفیت ارتقا پیدا کند اما اقدامات لازم برای آن صورت نگیرد.

 تعیین زمان ۶ ماهه
 برای تعیین تکلیف واگذاری شرکت ها

در همین رابطه رسول سلیمانی، کارشناس صنعت خودرو اظهار کرد: 
اصلی ترین مســاله این است که دولت به این نتیجه رسیده باشد که 
می خواهد این کار را انجام دهد و در حد شعار نباشد زیرا در این صورت 
می توان موانع و مشکات در مسیر را حل کرد. وی افزود: اگر دولت 
اراده واقعی داشته باشد قطعاً واگذاری مدیریت خودروسازها به بخش 
غیردولتی عملیاتی می شود وگرنه می توان بهانه های مختلفی برای عدم 

اجرای این کار را آورد.
سلیمانی گفت: به عنوان نمونه بحثی مطرح می کنند در مورد اینکه 
سهام خودروسازها در وثیقه بانک هاست اگر اراده کافی وجود داشته 
باشد قابل حل است؛ می توانند سهام های دیگری را وثیقه قرار دهند 
یا منابعی را که از خریدار سهام دریافت می کنند با یک قراردادی وثیقه 
قرار دهند و سهام را آزاد کنند. این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: 
عاوه بر آن سهام چرخه ای در اختیار زیرمجموعه بنگاه است یعنی 
زیرمجموعه خودروساز، سهام خودروساز را گرفته است که واگذاری 
آن از واگذاری سهامی که دست سازمان گسترش و نوسازی صنایع 
ایران )ای درو( اســت مهم تر است زیرا میزان آن سهام بیشتر است. 
وی افزود: سهامی که از سایپا در اختیار سازمان گسترش قرار دارد ۱۷ 
درصد است ولی ۴۰ درصد سهام سایپا در اختیار زیرمجموعه خودش 
اســت اگر این ۴۰ درصد به شکل بلوکی به بخش خصوصی واگذار 
شود، این شرکت قابلیت خصوصی ســازی دارد. اما بحث مهم این 
اســت که دولت واقعاً بخواهد این کار را انجام دهد. سلیمانی گفت: 
از سویی دیگر دولت باید بحث تنظیم گری را تقویت کند زیرا شرکت 
دولتی در مواجهه با خریداران و مصرف کنندگان یک سری مسائل را 
رعایت می کند که شرکت خصوصی شاید رعایت نکند. همچنین در 
بحث خرید قطعه هم باید مدیریت دقیق و درستی صورت گیرد. وی 
درخصوص دخالت دولت در انتخاب مدیران شرکت های خودروساز، 
تصریح کرد: اگر خودروسازها به صورت واقعی خصوصی سازی شوند، 
دیگر مدیران شرکت ها با دخالت انتخاب نمی شوند بلکه سهامداران این 

کار را انجام می دهند.
این کارشــناس صنعت خــودرو تاکید کرد: باید توجه داشــت که 
خروج دولت از صنعت خودروی کشــور، منجر به افزایش بهره وری 
شرکت های خودروساز هم می شود. وی در مورد تعیین زمان ۶ ماهه 
برای تعیین تکلیف واگذاری شرکت ها، اظهار کرد: اگر قرار باشد فرایند 
واگذاری هر دو شرکت بزرگ خودروسازی با هم انجام شود، به فرجام 

رساندن آن سخت می شود اما می توانند زمینه را برای واگذاری یکی از 
شرکت ها در ۶ ماه آتی آماده کنند.

حمایت از مطالبات مردمی یا هشدار به خودروسازان؟
حسن کریمی سنجری- کارشناس صنعت خودرو - ضمن تاکید 
براینکه خودروسازی به سبب میزان نفوذ و تاثیری که در جامعه دارد، 
موضوعات مرتبط با خود را هم از میزان اهمیت بالایی برخوردار کرده 
است، گفت: انتقاد اخیر مقام معظم رهبری از صنعت خودرو و حضور 
رئیس جمهور در ایران خودرو بیانگر اهمیت این صنعت و میزان تاثیر 
اتفاقات اخیر در لایه های اجتماعی جامعه است.وی خاطر نشان کرد: در 
حقیقت حضور سرزده رئیس جمهور در گروه صنعتی ایران خودرو، بیش 
از آنکه اقدامی اصاحی برای بهبود روش های اجرایی شــرکت های 
خودروساز باشد، نوعی پیام سیاسی برای نشان دادن اهمیت فرامین 
رهبری از یک سو و توجه به مطالبات مردمی از صنعت خودروسازی 
کشــور از سوی دیگر است.این کارشناس صنعت خودرو افزود: البته 
مجموعه بزرگی همچون ایران خودرو نمی تواند آنچنان دور از چشم 
نهادهای نظارتی کشــور عمل کند که برای دیده شــدن کژی ها و 
ناراستی ها حتما نیاز به حضور سر زده مسئول صاحب منصب در سطح 
رئیس جمهور باشد.کریمی سنجری یادآور شد: دستورات هشت ماده 
ای رئیس جمهور نیز در راستای همان وعده هایی است که وزیر صمت 
در جلسات رای اعتماد خود از مجلس مطرح کرده بود و به نوعی تعهد 
دولت به مردم است؛ کمااینکه این دستورات را می شد از داخل جلسات 
هیئت دولت هم به خودروسازان اعام کرد. براین اساس صرفا اباغ 
این فرامین هم نمی تواند دلیل حضور پر اهمیت رئیس جمهور در یک 

شرکت خودروسازی آن هم بصورت سرزده باشد.
وی افزود: عاوه براین، صرف نظر از اینکه این دستورات تا چه میزان 
قابلیت اجرائی دارد و اصولا با شرایطی که صنعت کشور بطور عام و 
خودروسازی ها بصورت خاص با آن درگیر هستند، آیا امکان تحولی 
اینچنینی برای این صنعت وجود دارد یا خیر، آنچه که در این حضور 
سرزده بیش از هر چیز حائز اهمیت نشان داده شد، انتقاد رئیس جمهور 
از وضعیت نامطلوب خودروســازی و شاید هم دادن آخرین فرصت 
به خودروسازان اســت.این کارشناس ضمن تاکید بر اینکه صنعت 
خودروسازی سال هاست در بخش توسعه با کندی حرکت می کند؛  
به حدی که دیگر صدای اعتراض و انتقاد همه ذی نفعان - از مشتری 
گرفته تا سیاســت گذاراران خودرویی که از قضا بخشی از این تاخیر 
متوجه خود آن هاســت -  درآورده است، متذکر شد: مردم این روزها 
از خودروسازی دل پری دارند؛ بنابراین به نظر نمی رسد رئیس جمهور 
صرفا برای احوال پرسی و خدا قوت به مسئولان خودروسازی به این 
شرکت خودروساز رفته باشد؛ لذا مدیران تازه نفس خودروسازی بایستی 
هرچه در چنته دارند، ارائه کنند، چون ظاهرا این رئیس جمهور به این 

راحتی ها به وضعیت نامطلوب خودروسازی تن نمی دهد.
وی افزود: براین اساس، بازدیدهای سرزده از تولیدکنندگان و صنایع 
گرچه می تواند در ظاهر اقدامی برای تکان دادن صنایع به جهت ایجاد 
تحول و جلوگیری از کم کاری ها به بهانه مشکات باشد اما تنها ختم 
شــدن موضوع به یک دیدار و بازدید، مشکلی را حل و ایجاد تحول 
نخواهد کرد و نیاز به پیگیری جدی روند دســتورها و فرامین خواهد 

داشت. 
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عده ای برای پست و مقام حاضرند 
هویت خود را از بین ببرند

مسیر بازگشت آمریکا به »برجام« 
یک شبه نخواهد بود

رئیس مجلس شورای اسامی تاکید کرد: امروز گاهی می بینیم که حتی آبروی 
افراد در محیط های اداری ارزشــی ندارد و شأن مردم در این محیط ها رعایت 
نمی شود؛ چراکه برخاف فضای دفاع مقدس، منیّت اساس کار برخی شده و در 
این فضا عده ای برای گرفتن پست، حاضرند شخصیت و هویت خود را از بین 
ببرند.محمدباقر قالیباف ظهر دیروز در مراسم تجلیل از فرزندان شهدا، ایثارگران 
و جانبازان قوه مقننه ضمن تبریک اعیاد ماه مبارک شعبان، گفت: بدون شک 
همه ملت ایران زندگی مادی و معنوی خود را مدیون ایثارگران و شهدای ایران 

اسامی می دانند.وی با اشاره به فضای اخاقی، معنوی و....

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: مسیر بازگشت آمریکا به »برجام«، یک شبه 
نخواهد بود و چند ماهی طول خواهد کشید.سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت 
امور خارجه در نشست خبری که صبح دیروز )دوشنبه( با حضور خبرنگاران در 
محل وزارت امور خارجه برگزار شد و در پاسخ به سوال خبرنگار مهر، در خصوص 
اینکه حل وفصل پرونده پادمانی جزء خطوط قرمز ایران قبل از توافق احتمالی 
در وین بوده، اما اکنون بسته شدن این پرونده به زمانی دیگر موکول شده است، 
گفت: توافقی که در وین انجام می شود، مسیر بازگشت ایالات متحده را در ازای 

پایبندی کامل و انجام تعهدات این کشور در ذیل برجام تعریف می کند.

صفحه 2 صفحه 2

رئیس اتاق اصناف تهران گفت: وقتی هزینه تولید، درصدهای توزیع و 
سود عرضه کننده مشخص شود، شفافیت قیمتی به وجود می آید که در 

نهایت مردم سود می برند.
قاسم نوده فراهانی در گفت وگو با مهر، در خصوص طرح درج قیمت تولیدکننده به جای 
قیمت مصرف کننده بر روی کالاها، اظهار کرد: در این طرح قیمت تمام شده کالا از 

درب کارخانه با آنالیز تولیدکننده و با نظارت سازمان حمایت، درج می شود.
رئیس اتاق اصناف تهران افزود: در مسیر رسیدن کالا از تولیدکننده به مصرف کننده، 
شبکه توزیع و بنکدار نقش دارند، بنابراین تولید و توزیع در واقع مکمل یکدیگر هستند و 

باید در کنار هم قرار بگیرند تا چرخه تولید به گردش درآید.
وی با بیان اینکه در طرح درج قیمت تولیدکننده مردم )مصرف کنندگان و خریداران( 

ســود می برند، تصریح کرد: وقتی هزینه تولید، درصدهای توزیع و سود عرضه کننده 
مشخص شود، شفافیت قیمتی به وجود می آید که در نهایت مردم سود می برند.

نوده فراهانی اضافه کرد: مردم از اینکه کالا را در هر واحد صنفی به قیمتی متفاوت 
خریداری کنند، رنج می برند و امیدواریم با این طرح که به همت وزارت صمت به اجرا 

درآمده است، مردم کالا را در همه فروشگاه ها با یک قیمت بخرند.

رئیس اتاق اصناف تهران:

درج قیمت تولید روی کالا، شفافیت قیمتی را به همراه دارد
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دارو از سبد ارز ترجیحی 
حذف  نمی شود

لایحه نظام رتبه بندی معلمان تایید شد

 حداقل حقوق  بازنشستگان
 ۵ میلیون تومان شد

تعویض پلاک خودرو و موتورسیکلت آنلاین می شود

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه 

در جریان بررسی بودجه؛

  کارخانه ارج 
احیاء شد

سازمان اموال تملیکی کالا خبر دادمدیرعامل ارج دخبر داد؛

مدیرعامل کارخانه ارج گفت: با حمایت های دولت سیزدهم و رفع 
موانع و مشکات بر سر راه این شرکت از جمله ثبت سفارش خطوط 

تولید و تجهیزات، این کارخانه پس از سال ها احیاء شد.

جزئیات فروش اموال 
تملیکی در بورس کالا

سازمان اموال تملیکی از توافق برای عرضه اموال تملیکی در بورش 
کالا خبر داده است.عضو هیات مدیره و معاون فروش اموال منقول 

سازمان سازمان اموال تملیکی با بیان اینکه نحوه فروش اموال...

وزیر صمت اعلام کرد؛

 تخفیف های  کذایـی  تخفیف های  کذایـی 
از بین می روداز بین می رود
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دهم بهمن ماه بود که رهبر معظم انقاب اسامی مواضع 
مهمی را درباره وضعیت نامطلوب خودروی داخلی مطرح 
و از آن انتقاد کردند.ایشان در دیدار جمعی از تولیدکنندگان 
و فعالان صنعتــی در این باره گفتند که با وجود حمایت 
زیاد از صنعت خودرو در کشور، کیفیت خودرو خوب نیست 
و مردم ناراضی اند و حق با مردم است.از سوی دیگر هم 
رییس جمهوری در وعده های انتخاباتی خود تاکید داشت 
که  خودرو باید از حالت انحصاری خارج شده و برای آن 
قیمت عادلانه تعیین کنیم.چند روز پیش رئیس جمهوری 
در بازدیدی ســرزده از یکی از شرکت های خودروسازی، 
۸ دستور برای تحول در این صنعت صادر کرد؛ یکی از این 
دستورات مربوط به »تعیین تکلیف واگذاری مدیریت دولتی 
شرکت های خودروســازی ایران خودرو و سایپا حداکثر 
ظــرف ۶ ماه آینده به بخش غیردولتی« بود. با این حال 
راهبردهایی که رییس جمهوری در بازدید از ایران خودرو 
داشتند راهبردهای خوبی است اما اینکه خودروسازها بتوانند 
در بازه ای که آقای رئیسی مشخص کردند، این موارد را به 
نتیجه برسانند دور از ذهن است.از سوی دیگر با وجود اینکه 
وزیر صمت وعده داده بود قیمت تمام شده نه تنها افزایش 
بلکه ۱۵ درصد کاهش قیمت داشته اما ۱۸ درصد گران 
شد؛ به طوری که قیمت خودروهای ایران خودرو مانند پژو 
TU ۲۰۶ ۳ از ۱۱۰ میلیون تومان به ۱۳۰ میلیون تومان، 
پژو پارس XU ۷ از ۱۲۲ میلیون تومان به ۱۴۳ میلیون 
تومان، همچنین قیمت کارخانه ای محصولات سایپا برای 
تیبا صندوق دار از ۸۶ میلیون تومان به ۱۰۲ میلیون تومان، 
تیبا ۲ هاچ بک از ٩۲ میلیون تومان به ۱۰۸ میلیون تومان، 
ســاینا دستی از ٩۰ میلیون تومان به ۱۰۶ میلیون تومان 

رسید. 

دو دهه عقب نشینی خودرویی
یادداشت امروز

 ابوالفضل شادمان

 رییس کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی ایران:
 فروش نفت به تنهایی نمی تواند غایت برجام باشد

ولادت حضرت امام زین العابدین )ع(  مبارک باد

ادامه در صفحه 3

امید  مصرف کنندگان نفت به ایـرانامید  مصرف کنندگان نفت به ایـران
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